



# ပေါ်ရဲမာဲ (၂၀၂၀) ရှိ လျတ်ဗေတ်ကျင် လျှူကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် မာန်မံင်ကောန် ညးကျိပ် PPST ဟို

ဗညာအံင်၊ ဂိတု (၁၂) မံက်၊ အံက်တင်ဟာ ၁၀၊ ၂၀၁၉

ပေါ်ရဲမာဲ (၂၀၂၀) ရှိ အောန်ကိုရှိုင် ဝေင်လျတ်ဗေတ် လျှူကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ်မာန်မံင် ကောန်မံင် အပွဲအခါင်ကာလကို ယဝ်ရေင်ကျင် ကမ္မောန် ပရေင်စိုဟ်လလမ်မွဲး စွဲဝေင်သတိဇော်ဇော်တို ဒးရေင်ကျင် ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် ကောန် သာ်ဝံ တိုကံ ပွဲဂလာန်သဘာပတိ ပံက်ကောံခရိုက် ညှိပ်ပွာန်ဇော် ယျတ်သေတ် ကျိပ်ညှိပ်ယာယီ ဂကောံ PPST ဟိုရ။

PPST ဂကောံအာကျိပ် ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် နူ NCA-S EAO ဂကောံရပ်လွဟ်ကောန် ချင်အရင် ထွက်လဝ်စွတ်တံ လိက်ကသုက်တုပ်စိုတ် ဒေါပန်ဖော်အလုံချင် NCA ရှိ ကောန်သွကောံခရို ပွဲချင်ဇော်မာဲ ကိုန်ချင်သေံ နူတို အံက်တင်ဟာ (၁၀) နီ (၁၂) ရ။

"အခါင်ကောန်မံင် ပေါသီကွီပရေင်စိုဟ်လလမ် ပေါသီကွီပရေင်ချင်ကောန် ရယျာင်လွဟ် အမံက်ဗမ်တံ ညိုင်ဝံသိုတ်အာကို ဒးဖန်ကိုကောန်၊ ညိုင်ဂွီအိန်ဒို ပွတ်မဲလွာ် ဘိုမဲလွာ်ပိုက်ဇော်မံင်" သာ်ဝံ ညှိပ်ပွာန်ဇော် ယျတ်သေတ် ဂးရ။

အရာမိုတ်တံရ ကောန်ဗဒ်လဝ်ပိုက် မိုတ်တံရ ယဝ်ပိုက်ဆန္ဒမွဲး တးပလို်မာန်မံင်၊ ပြင်လှာ်မာန်မံင်၊ ကောန်ခွဲဗဒ်ပတိုန်တိုလေပ် မာန်မံင်ကောန်ကို နှိမ်သဘာဝရကောန် ဂးရ။

ညှိပ်ပွာန်ဇော်ယျတ်သေတ် ဆက်ဟိုပုန်ကို "ပရေင်ပလေပ်သွာပ် (၂၀၀၈) ရေင်ကျင်မံင် ပွဲကွတ်ထပ်တော်ကို ပရေင်ပလေပ်သွာပ်ပိုတ် ရေင်ကျင်မံင် ပွဲဝိုင် NCA ကံ ဒးဒိုသဟဇာတ် ဒးဗွဲကိုကောန်၊ ညိုင်ဂွီအိန်ဒိုပွဲမဲလွာ်ပိုက်ဒးစွဲသတိ



Photo- ကောံခရို PPST (၀၅/၂၀၁၉) (NCA-S EAO)

ညိုင်မုတ္တိုဇော်စံင်ကိုရေင်" ဂးရ။

ဒါနူညောန်ကြပ်ကျင်ကို ပေါ်ရဲမာဲ (၂၀၂၀) ရှိ ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် မအာဒိုင်ကံ အလိုအသီ စွဲလဝ်အဆင်ဒုတ်ယကောန်ညာတ်ကောတ်သာ်တိုစက် (၂၀၂၀) တော်မွဲး ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် ကံ ဒးနွဲအဆင်လိုထောက်ရောကို နူလျာ်ကံ ဒးသီကွီဒးကောတ်လဝ်တင်တုပ်စိုတ်ထောက်ရေင်ဂိုလေပ် ညှိပ်ပွာန်ဇော် ယျတ်သေတ် ကောန်ဟိုကျင်လဝ် ပွဲပေါပ်ကံကောံခရိုအဆင်ညးကျိပ် PPST ဂိတု မေတော်တိုရ။

ဂလာန်ညှိလုပိုင်ယို ညးကိုကသပ် ပရေင်စိုဟ်လလမ်အလိုအသီ "ဗိုလ်ပိုက်ဆက်ကောန် ပေါသီကွီပရေင်ချင်ကောန်ရော ဗိုလ်ကံ EAO တံ သွာန်ကျင်လဝ် ပွဲမွဲး (ဗွဲပလး) နွဲ၊ ပိုဟိုက် သီကွီပွဲ UPDJC သီကွီ ပွဲသွင်သီကွီ ပရေင်စိုဟ်လလမ်ကိုန်ချင် UPC ၊ တိုတို ဖျေံသျှတ်သွာတ် ပွဲ UPC ၊ Post ဟိုတို ပွဲ (2020) မွဲး ဖျေံကိုကွတ်ထပ်၊ သွာန်တိုအာမွဲး မုနွဲကံရော သွာန်ကာမိုက်ကံညးတံစိုတ်ကတံမံင်ကို မွဲ (၃) ကံတို လျာ်သိုဝ်ယျတို ကလေင်ဝံ ဝေပ်ပတိုကူရကောန်လေပ်" သာ်ဝံ ဟိုကျိပ်ပရိုင်

မန်ရ။ ပေါကောံခရို PPST ကောန်မံင်လျာ်ပွဲ ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် ညိုင်ဝံပိုက်ညှိပ်ပွဲအုပ်ပွဲ၊ ပေါသီကွီ မလုပ်သွာပ် ညိုင်ဝံကလေင်စကောန် မာန်ပွန်၊ အပွဲ (၂၀၂၀) ရှိ ညိုင်ဝံကောန် ကောံခရိုပေန်လုင် (၂၀) ဗွင်ကံ၊ သွာန်ဝံကောန် အသေအဟာန် NCA ပေင် (၄) သွာံ၊ တိုတို ပရူပရာကံစွ ဇော်ဇော် စပ်ကိုပရေင်စိုဟ်လလမ်မံင်လေပ် NCA-S EAO ထွက်စွတ်တံ NCA တို (၁၀) ဂကောံတံ သီကွီအာကောန် ဝံတံကောတ်ရ။

## အသေအဟာန် NCA ပေင် (၄) သွာံကို ကောန်သွ ပွဲဂိတုအံက်တင်ဟာ (၂၈) ရေင်



ဗညာအံင်၊ ဂိတု (၁၄) မံက်၊ အံက်တင်ဟာ ၁၂၊ ၂၀၁၉

ဂိတုအံက်တင်ဟာ (၂၈) ကံမွဲး ကောန်အသေအဟာန် ထွက်စွတ်တံ NCA (လိက်ကသုက် တုပ်စိုတ်ဒေါပန်ဖော်အလုံချင်) ပေင် (၄) သွာံရေင် ဝံတံကောတ် နူကျိပ်ညှိပ်ဂမ္တိုင် ဂကောံ PPST ရ။

သွာန်ဝံဒက်ပွန် ပရေင်စိုဟ်လလမ်ချင် သွာံတန်ကြန်အာ အာန်မဟိုင်သွာံကို ဖြိုဟ်ဟ်နက်ကံ သွာံသွာံ ဒုင်ကျင် နဒိုတိုင်ဝင်ဇော်ဇော်မိုတ် နူပေါသီကွီပရေင်ချင်ကောန်မဲတဆိုင် ညိုင်ဝံမံက်ရပ်ရ ကမ္မောန် NCA ၊ သွာန်ဝံကောန် အသေအဟာန် ပေင် (၄) သွာံကို နူ ဂကောံခရို PPST ဂကောံအာကျိပ် ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် သွာင်ဂကောံပွန်ဂတးရပ်လွဟ် ကောန်ချင်အရင် ထွက်စွတ်တံ NCA ပံက်ဂကောံ ကိုလဝ်တာလျိုင် ကုဂကောံညးစွဲပံင်တော်ကောန်ဗဒ်

အသေအဟာန်ရပ်လေပ် မံက်ထွဲးလပ် ပွဲလိက်လလောင်တိုကံရ။

"ခက်ခိုအိန်ဆိုင်ခိုအိန်မံင်ပသောင်ကောန်ကောန်၊ တိုမွဲးမဲတဆိုင်တို မဲတဆိုင် ဝိုင်သီကွီလုပ်သွာပ်ကို ဝိုင်သီကွီဗာမွဲး (ဗွဲပလး) ကိုဒို ဝံပအိုတ်ရ၊ အစီအရေင် ညးဂလိုင် ဝံဒုင်တံဂိုလေပ် နွဲမံင်၊ ထွီဝံသွဟ် ကောန်မွဲး ဆက်ကောန် ပေန်လုင် (၂၁) ကောန်" သာ်ဝံ ညှိပ်ပိုက်ဇော်သာင်ဇိုင် ညးနွဲအခါင်ဟို နူ PPST ဟိုကျိပ်အာပရိုင်တံရ။

ညိုင်သွာံဝံ တင်ဒုင်လျိုင် မံက်ရပ်ရ ကမ္မောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် ကောံ ကမ္မောန်ဒက်ပွန် ကိုန်ချင်ပံင်ကောံ ဖေဝ်ဒရေင် ပွဲကာလ စက် (၂၀၂၀) တော် ရိုဟ်ကွက် (မူဝါဒသိုင်) ဝိုင်မဲ ဒးဖျေံလပ် ပွဲသွင် သီကွီပရေင်စိုဟ်လလမ်ချင် - ကောံခရိုပေန်လုင် (၂၁) ဗွင်ကံ အလန် စတုထွက် ထောက်ရေင် PPST ဒုင်ကောတ်လဝ်ဖြိုဟ်ဟ်နက်ကံရ။

တိုပွန် သွာန်ဝံကောန် JICM ကောံခရိုဗွဲပွဲ ဆေင်ကိုမံက်ရပ်ရ NCA ကို တုပ်လဝ်စိုတ် ပွဲမူကိုရ၊ ဒ်သာ်ရ ဆက်ညှိပ်ညးစွဲအလိုအသီတို သွာန်ဝံကောန်ကောံခရိုကို ဒးရင်သွဟ် (တံရသွဟ်) မတ်တံကျင်ကို ကောန် သာ်ဝံ ဆက်မံက်ထွဲးလပ် ပွဲလိက်လလောင် PPST ရှိကိုရ။

"ပွဲဒေသပိုင်ကံင်ဖြိုဇေယျိုင် CNF ကို KNU လုပ်ဖံက်ခတ်ဟ် ကောန် တင်နင်ပရိုင် ဟိုဒိုင်ကျိက် တိတ်ကျင်ပိုက်ကို ဟိုထောက်ကို ဒ်လးလး၊ ဒ်ဟိုတ်ဝေပ်ပတို ဝံလှိုညးညှိပ်ကောန်၊ ဂလာန်စုတ်ဒုတ် ဟိုပွဲ ဟိုတ်ပိုက် သွာံပထောက်" သာ်ဝံ နာဲအံင်မိုက် (လျိုင်ဌာန်ပရေင်ချင်ကောန် ဗဟိုဗော်ချင်မန်တို) နွဲကိုအခါင်ဟို နူ PPST ဟိုရ။

ဂိတုသေပ်တေမ်ဟာတိုကျင်ကံ ဝံဆိုင်ကောတ် လိက်ဇောန်ညှိုင် သွာန်ဝံစွဲသတိတေင် စပ်ကိုပရေင်စိုဟ်လလမ် ဌာန်အလိုအသီဂမ္တိုင် သွာင်

ရင်သမ္မတကို ပြးဒိုင် ပွဲမုက်လိက် Facebook တေံတို အပွဲကို ဂးလပ် ဒပ်ရေင် AA, ဒပ်ကချေင် KIA, ဒပ်ချေင် CNF, ဒပ်ကချေင် KNU ကောံ ဂကောံလျှို ဟိုချိုတ်ပိုက်ကံတံ ဂိတုသေပ်တေမ်ဟာ (၂၆)၊ ဂိတုအံက်တင်ဟာ (၁၆) ကို (၂၆) တံဂိုမွဲး လုပ်ဖံက်ခတ်ဟ် ပွဲဇေယျိုင်၊ လျိုင်၊ မာန္တလေပ်တေံကောန် ဂးလပ်သာ်ကံကို ညးချင်ကောန်တံလေပ် အထေင်ဗေတ်မာန်ကောန် ဝေပ်ပတို နွဲကျင်ညးညှိပ်လေပ် လိုမာန် ကောန်တို လဟိုပိုက် ဒ်ဒွဲးပေင်ရပ် PPST ဝိုင်လပ် လလောင်တြး နာဲအံင်မိုက် ဆက်ဟိုရ။

ပွဲကောံခရို လွင် (၀၅/၂၀၁၉) ဂကောံ PPST ကောန်သွ ပွဲချင် ဇော်မာဲ ကိုန်ချင်သေံ နူဂိတုအံက်တင်ဟာ (၁၀) နီကို (၁၂) ရှိ သိုဗဒိုတ် မိုတ် (၇၄) တွ မပွဲ ညးဒုင်ကာရင်, ညးရင်ကျင်ကိုန်နီသယ, ညး ကိုကသပ်, ညးစွဲ ကောံ ကျိပ်ညှိပ်ဂမ္တိုင် နူဂကောံရပ်လွဟ်ကောန် ချင်အရင် (၁၀) ဂကောံ ထွက်စွတ်တံ NCA တိုတံ တိုန်စိုပ်ရ။

ဗော်ကောန်ဂကူကချေင် KNU ၊ ကံင်ဖြိုကလေင်ပွန်ရးသေံ RCSS/SSA ၊ ဗော်ပရေင်ဗွဲးစး ကောန်ဂကူပအိုပ် PNLO၊ ဗော် ပရေင်ဗွဲးစး ကောန်ဂကူချေင် CNF ၊ မုက်ဒပ်ဒီမံက်ကချေင်တေတ် ကွဲးဘာဂမ္တိုင် အလုံချင်ဗွာ ABSDF ၊ ဗော်ပရေင်ဗွဲးစး ရေင်ခေင် ALP ၊ ဒပ်ကချေင်ပွဲဗိုက်အိမ်ကချေင် DKBA၊ ကံင်ဖြိုပရေင်စိုဟ်လလမ်ကချေင် KNU/KNLA-PC တံ (၈) ဂကောံကို ထွက်လဝ်စွတ်တံ NCA ပွဲဂိတု အံက်တင်ဟာ (၁၅) ၊ သွာံ (၂၀၁၅) ရှိတို ဗော်ချင်မန်တို NMSF ကို ဗော်အိမ်ကချေင်တေတ်ဌာပူ LDU တံဂို ထွက်လဝ်စွတ်တံ သွာံအာ ကံရ။



# တပ်စိုတ် နှုသဘင်သိကို စိုတ်လလမ်တေရဟာ ?



Agreement-NCA အခန့် (၅) ဝိုတ်လးပရင် ချင်ကွန် (နိုင်ငံရေးလမ်းပြမြေပုံချမှတ်ခြင်း) ပွဲမွေပိုဒ် (၂၀) ရှိမွေး -

(က) သွက်ပွဲထပ်စိုတ်တဲ လိက်ကသုက် ဒေါပန်ဖော်အလုံချင်။

(ခ) ညးစူးအလိုအသိဂမ္ပိုင် ကို ဂကောံရပ် လွတ်ကောန်ဂကောန်ချင်အရင်ဂမ္ပိုင်တအမ် မူ သိကွီပရင်ချင်ကွန် (The Framework for Political Dialogue) ရှိ ကောတ်တင်တပ်စိုတ်တဲ သွက်ပွဲချူဇကောန်အာကို။

(ဂ) ဒင်သိုက်ကိုလတူမူပို (မူဘောင်) ရှိတဲ သွက်ပွဲကောန်အာ ပေါသိကွီပရင်ချင်ကွန်၊ ဆေင် စပ်ကို ကိစ္စပရင် ပံင်စစပ်ပရင်ဂိုကွီကို၊ လွင် ကမောန်ဂမ္ပိုင်တအမ် သိကွီပညီပညာတဲ ဒေရင် တျင်အာကို။

(ဃ) ကောန်ဗဒ်အာ သဘင်သိကွီစိုတ်လလမ် ကွီနချင်ကို။

(င) ထပက်လိက်ကသုက် တင်တပ်စိုတ်ကွီန ချင်ကို။

(စ) ပတိုန်ထွေး ပွဲကွတ်ထပ်ကွီနချင်တဲ ကောတ် သွဒတန်။

(ဆ) အတိုင် လိက်ကသုက် တင်တပ်စိုတ် ကွီနချင် (Pyidaungsu Accord) ရှိ မေက်အာရပ်ရဲတဲ ပရင်ပံင်စစပ် လတူပရင်ဂိုကွီဂမ္ပိုင်၊ သွက်ပွဲရင် တျင်မေက်အာရပ်ရဲလွင်ကမောန်ဂမ္ပိုင်ကို သာ်ပွဲ အဆင်အဆင် လးမေက်လပ်နွံရ။

အတိုင်တပ်စိုတ် ပွဲလိက်ကသုက် တင် (ဃ) ရှိ ကောန်သဘင်သိကွီစိုတ်လလမ် ကောတ် သဘင်သိကွီပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲရ။ တင်နင်ပွဲတင် တပ်စိုတ် နူကို သဘင်သိကွီပွဲ ထပက်စိုတ်တဲတဲ သွက်ပွဲချူဇကောန် ပွဲကိုသွာ် အက်ပတန်ကွီနချင် ဖေင်ဒရေင် အနာဂတ်ကံရ။

ဂကောံ ရပ် လွတ်ကောန် ဂကောန် ချင် အရင် ထွက်လပ်စိုတ်တဲလိက်ကသုက်ဒေါပန်ဖော်

အလုံချင်တဲကို အလိုအသိတဲ ကောန်လပ် သဘင် သိကွီပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲ အလန်ဒုတိယ ပွဲကို သွာ် (၂၀၁၇) ဂိတုမေ (၂၄) စိုပ် (၂၉) ရှိ ကလိဝံလပ်တင်တပ်စိုတ် ကောတ်ပတ်ဗမာ (ပြည် ထောင်စု သဘောတူစာချုပ်အစိတ်အပိုင်း ၁) ဖဒိုတ် (၃၇) တင် နွံရ။

ပွဲကိုမွေး ကကူပရင်ချင်ကွန် (၁၂) တင်၊ ကကူပရင်ပိုန်ဒြပ် (၁၁) တင်၊ ကကူ ပရင်မိုတ် (၄) တင်ကို ကကူတဲတဲ ကောံ ပွဲပုဏ္ဏဝါ (၁၀) တင် ပွဲကလပ် တင်တပ်စိုတ်တဲ အလိုအသိ ကောံ ဒပ်ပွာန်လွတ်ကောန်ရပ်လွတ် ကောန်ကကောန်ချင် အရင်ဂမ္ပိုင်တဲ ထွက်ကလပ်စိုတ်တဲရ။

ပွဲကိုကကူပရင်ချင်ကွန်ကို ကလေင်ကံကံ နက်ပတိုန်ထွေးမွေး -

- တင်ဒင်သိုက် သွာတ်မူဖေင်ဒရေင်ဂမ္ပိုင် (ဖက်ဒရယ်စနစ်တွင် အခြေခံရမည့်မူများ)
- ပွဲကို တင် (၄) ပရင်ဒက်ပတန် ဖေင်ဒရေင် (ပရင်ဒက်ပတန်ကို ပရင်ပေါပရင်အိုအာကာ) (ဖက်ဒရယ်ပြည် ထောင်စုမူ) - (ဖွဲ့စည်းမှုနှင့် အာ ကာခွဲဝေမှု) ရှိ ချူမေက်လပ် သာ်ပွဲရ။
- (က) ချင်ပွဲ ဒင်သိုက် ဒီမင်ကရေဖြီကို ဖေင် ဒရေင်တဲ ဒေဒက်ပတန်ရောင်။ (နိုင်ငံတော်ကို ဒီမို ကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ကို အခြေခံသောပြည်ထောင် စုအဖြစ် ဖွဲ့စည်းရမည်။)
- (ခ) ကွီနချင် ဒင်သိုက်ကို ဒီမင်ကရေဖြီကို ဖေင်ဒရေင်တဲ ဒေဒကေးဖွေ/တိုရ်ဂမ္ပိုင် ဒေဒက်ပတန် ရောင်။
- (ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ကို အခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည်။)
- ဗိုပြင်ဒက်ပတန်ကွီနချင် သွာတ်ဖေင်ဒရေင်ဂွံ လပ်တင်တပ်စိုတ် နွံ (၇) တင် စိုပ် (ဆ) နွံရ။ သွာ် ပွဲနဲကို ဗိုပြင်သွာတ်ဒီမင်ကရေဖြီဂွံ လပ်တင် (က) ကို (ခ) နွံစတင်ရ။

နူကို ပွဲလပ်တင်တပ်စိုတ် ထပက်လပ်စိုတ်တဲ

ညးသွံကို အလိုအသိကို ဒပ်ပွာန်ကို တပ်စိုတ် ညးသွံ သွက်ပွဲဒက်ပတန် ကွီနချင်ဖေင်ဒရေင်ဟေင် ရ။ ဆကဲကို ပွဲကိုဝေါဟာ ဖေင်ဒရေင် 'ဒီမင်ကရေဖြီ ဖေင်ဒရေင်' ကို 'ဖေင်ဒရေင် ဒီမင်ကရေဖြီ' မိသက်ကံ လညာတ်တုတ်ကြညးသွံနွံရ။ လွတ်အလိုအသိ တဲကို ဒီမင်ကရေဖြီ စွဲဂတ 'ဒီမင်ကရေဖြီ ဖေင်ဒရေင်' တဲ လွတ်ကောံရပ်လွတ်ကောန်ဂကောန်ကို ဖေင်ဒရေင် စွဲဂတ 'ဖေင်ဒရေင် ဒီမင်ကရေဖြီ' သာ်ပွဲ ဒိုမင်ပိဝါဒ နွံရ။

သဘင်သိကွီပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲ အလန် ဒုတိယတဲကို ကာလဆက်ကောန် သဘင်သိကွီ စိုတ်လလမ် (သဘင်သိကွီပေန်လုင် ၂၀ ပွင်ကွဲ) အလန်တတိယ တဲကျင်ကံကို လွတ်ဒပ်ပွာန် (အလို အသိ) တဲ သိကွီပတိုန်ထွေးကျင် 'တင်ပိတ်တဲ' ကို 'ဒပ်ပွာန်ဒေဒံမဟေင်' ရှိတဲ ဒိုကျင် တင်ဆိုင်ပရ။

လွတ်ကောံရပ်လွတ် ကောန်ဂကောန်ချင် အရင် (ထပက်လပ်လိက်ကသုက်တဲ) တဲ ပွဲတပ် စိုတ်လတူစိတင်ဂိုတဲ သဘင်သိကွီအလန်တတိယ ရှိ ကောန်ကာ ပွဲကိုသွာ် (၂၀၁၈) ဂိတု ဂျူလိုင် (၁၆) ပွဲကိုကကူ ပရင်ချင်ကွန်ကို စပ်ကို အခေါင် အရာ ကောန်ဂကောန်ချင်အရင်တဲကို လွတ်ဒပ်ပွာန် တဲ ကွာတ်လဒိုကျင်တဲ စိုတ်ဆတင် ပရင်ညီသွာ် ဆေင်စပ်ကို ကြုံပြ (ကျားမဆိုင်ရာ တန်တူညီမျှမှု) ဝွံဆမိတင်ရ။

ပွဲကို သဘင်သိကွီပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲ အလန်တတိယတဲ ကြက်ရှ်သာ ကကူပရင်ချင်ကွန် မုလေင် ပွဲကလိဝံ မွဲသာ်ရ။ နူကိုတဲ ဒိုဆိုင်ပရ။

အခါဒိုဆိုင်ပရ သာ်ကံကို အလိုအသိ အေန် အေဝီတဲ ထပ်ပွဲတဲလစိုတ် ညးတဲ စပ်ကို တပ် လပ်စိုတ် သွာတ်ဒက်ပတန် ချင်ဖေင်ဒရေင်ဂိုရ။ အခေါင်ဒီမင်ကရေဖြီဝွံချာ်ပြတဲမု ဆက်အာဝွံတရ သွာတ်ဖေင်ဒရေင် ရှိရောင် မံက်ကျင်ဂို ဂလာန်ပွဲ တပ်တဲ ညိုင်ရဲပွဲထော်တင်ကလိဝံ တင်တပ်စိုတ် ပွဲသဘင်သိကွီပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲရောင်။



၆၆၆ (MSCO)

နကိုကောန်ချင်အရင်တဲ ဒင်ကောတ်လပ်စိုက်ကံ ပွဲ သေင်ပုဟ်၊ လညာတ်ကံလေင် ချာ်ပွဲသေင်ပုဟ်၊ ပရင်ချင်ကွန် ချင်ပိုက် ပြသွာ (၂) ဟိုစ၊ မွဲကို ပြ သွာဒီမင်ကရေဖြီမွဲကို ပြသွာဖေင်ဒရေင်ဟိုတဲ ပြသွာ ကံကုသိုဇကောန် ဇကောန်ဖက်ကောတ်မာန် ဟိုစ၊ ပြသွာ (၂) ကံ မွဲကိုမွဲဒေသကံစပ်မံင်ညးသွံ၊ ဟိုတဲန မွဲကိုမွဲ ဒေသကံစပ်မံင်ဂိုရ ကာလဒေသင်ကာလး ပြသွာတဲ စါကံ ပါတဲသိုကာလး ပွဲပွဲပုဟ်၊ အေဂ်ရ ပြသွာဒီမင်ကရေဖြီကို ပြသွာဖေင်ဒရေင်ကံကို မွဲအခါဒေင် မွဲအလန်ဒေင် သိုကာလး မု စိုတ်ချာ်

ကောင်၊ ဒီမင်ကရေဖြီစိုတ်လိုသွာ်ပွဲရ အခေါင် ဒက်ပတန်ချင် သွာတ်ဖေင်ဒရေင်ဟိုတဲတဲ ချင် ကံ ပွဲစိုတ်ချာ်ဟိုဟို ဟိုညိုင်ဝတ်ပုဟ်၊ ဟိုစိုတ်ချာ်ဟို ဟိုညိုင်ဝတ်တဲ ဒီမင်ကရေဖြီလေင် ဒေဂျိုင်ဝတ် လံဟိုမာန်ပုဟ်" သာ်ပွဲ နာ်လျးတူး (ဖက်ဆောညး အုပ်ကာ လွတ် ၁ နူဖေင်ညီသွာ်ဂကောန်) ဟိုရ။

ယပ်လွတ်ရံင် လိက်ကသုက်ချူဗျိုင်လပ် သွက်ပွဲ ပလေင် သွာ် (၂၀၀၈) အပွဲကွတ်ထပ်လျာ်ကံကိုမွေး ဖေင် NLD ကံ ဒေဒရ ဟိုမွဲပိုက်ကို သွာတ်ဖေင် ဒရေင်ရောင်ဂို ကောန်ချင်အရင်တဲ တီကွေးကျင်တဲ စွဲလပ်ပေင်တဲ လျူအလိုအသိ NLD ရှိလေင် တဆေတ်တဲကျင်သွေးဟိုက သိုဇိုကပိုက်ကျင် ကမောန်ဒက်ပတန် ပရင်စိုတ်လလမ် လျာ်ကံယျ နာ်လျးတူး ထံက်ထွေးရ။

ကောန်ပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲကို အလိုအသိ နွံပိုက်မိက်ပွဲကောန် ပွဲသွာ် (၂၀၂၀) ဂိတုဇူလိုင် (၂) (ဟိုသေင်သာ်) အပွဲဂိုတုဖေင်ဒရေင် ကာဟိုစိုပ် ပေါရဲမာ်ကွင်တဲရောင်တဲ လျာ်လေင် ဟိုတဲန ညောန်အာကို ပေါရဲမာ်တဲကိုဂိုရ ကမောန်ပရင် စိုတ်လလမ် အလိုအသိ စွဲလပ်ပရင်ကမောန် အဆင်ဒုတိယကောင် သွံပုဟ်နွံဇုတ်ယျာ်သေတ် ကိုပြညီပြညာ်ယာ် ဂကောံ PPST သိုဇိုညာတ်လပ် သာ်ဂိုရ။

စက်ပေါရဲမာ် (၂၀၂၀) တဲလေင် သွာ်ဆက် မေက်ရပ်ရဲ ကမောန်ပရင်စိုတ်လလမ် ကောံ ကမောန်ဒက်ပတန်ချင်ပံင်ကောံဖေင်ဒရေင် မာန်ပွန်ကို ရှိဟိုကကူမူဝါဒ ထေက်ကိုဒေဒံ ညိုင်ပွဲနွံကို တင် ဒင်လိုက်ဒို ဒေဒိုဒို ဒေဒိုလပ်သွာ်သွာတ် ပွဲသွာ် သိကွီ ပရင်စိုတ်လလမ်ချင်- ကောံဇေီ ပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲ အလန်စတုတ္ထကောင်ကို နူကိုကောံဇေီ PPST ကွီပြညီဂကောံ ဒေါပန်ဖော် (၁၀) ဂကောံ တဲ တိုန်စိုပ်လပ်ဂို ပွဲလပ်လိက်လလောင်တြး နစုတ်တဲ အံက်တင်ဗာ (၁၂) ရ။

စပ်ကိုတျင်လအာ သွက်ပွဲကောန် ကောံဇေီ ပေန်လုင် (၂၀) ပွင်ကွဲ အလန်စတုတ္ထတဲ သွံပြ ပိုလ်ဇေီ သာင်ဒိုင် နွံကိုအခေါင်ဟိုဂး နူကောံ PPST သွေးကို "အခက်ခဲ ဆိုအိဒ်အိမံင်ကို ဒေဒေသင် ကွာကောင်၊ တဲမွေး မွဲတဆင်တဲမွဲတဆင် ဝွံလပ် သွာ်ဟာ ဝွံဒိုင်မွေး (ဝွံဒိုင်ပုဟ်) ဟာ ဝွံအိုတ်ရ အစီအရေင် ညးဂလိုင်ဒင်တဲမာန်ဂိုလေင် နွံမံင်ရ သွာ်မချိုတ်ပွဲပွဲမွဲမွဲ သွက်ပွဲဆက်ကောန် ပေန် လုင် (၂၀) နွံ" ဂးရ။

လက်ထက်အလိုအသိ NLD ကံ ကိစ္စဒက် ပွဲနွံချင်ဖေင်ဒရေင်ဂို သွက်ကောန်ချင်အရင်တဲ ဝွံစီစဉ်ဟိုဟိုနက်ကံဟိုမွဲရတဲ ယပ်ဒိုကောန် ကောံ ဇေီအလန်စတုတ္ထ (ပေန်လုင် ၂၀ ပွင်ကွဲ) မွေး ကောံ

အလိုအသိ တိုန်ဂတတေံ (အလိုအသိလိုဟိုဟို) ကမောန်မေက်ရပ်ရဲ လိက်ကသုက် NCA ညိုင်ပွဲ ဆက်တန်ကြန့်မံင် ပိုန်နပတ်တဲပွန်ဂကောံ NCA-S EAO တဲ မိက်ပွဲပွဲသွာ်သွာ် မွဲမွဲပို ချိုတ်တဲပွဲတဲ နူကောံဇေီအဆင်ကိုနွံချင်ကိုရ။

မွဲပွဲကို ညးစူးအလိုအသိ (နူကောံအလိုအသိ ကွတ်ထပ်၊ ဒပ်ပွာန်) ကောံ ညးစူး နူကောံရပ် လွတ်ကောန်ချင်အရင် ထွက် NCA တဲတဲ (၃) ဂိတုမွဲဝါ ဒေကောန် JICM ကောံဇေီ မေက်ရပ်ရဲ NCA ကောင်ဂို ဟိုဒိုကောန်ကျင် နူသွာ် (၂၀၁၈) ဂိတုဖေင်ဒရေင်ဝါဒိုတ်တဲရကောင်။

လျူကိစ္စ အလိုအသိပွဲလပ်လိက်လလန် သွက် ပွဲကောန် ကောံဇေီ JICM ရှိ လွတ် PPST ကလေင် ပွဲလပ်လိက်လလန် "ကောံဇေီ ကမ္မတီပွဲပွဲ အဆင် ပကာမဂ်ကောန်ကွာတဲ လျူသွာ်ဒေ တဲတဲကျင်ဂို သွက်ပွဲကောန်အာ ကောံဇေီ JICM ကောံ သွင် သိကွီပရင်စိုတ်လလမ်ချင်ပွန်" သာ်ပွဲ နာ်အိင်မျို နွံကိုအခေါင်ဟို နူ PPST ဂးရ။

ကောံဇေီ ကမ္မတီပွဲပွဲ အဆင်ပကာမ JICM ရှိ စီဇန်လပ် သွက်ပွဲကောန် ပွဲအံက်တင်ဗာ (၂၅ - ၂၆) ရ ဝွံတဲ။ ဒိုသာ်ဂိုရ နူကောံဇေီ ကမ္မတီပွဲပွဲ အဆင်ပကာမ JICM ကံ ပိုလ်ဖန်ပဒိုကို အစီအရေင် တိုတ်ပွဲနဲရောင် ဒေဒေဒိုင်ဂံကံကောင်။

# ဆိုဂပသွာ်သွာ်ဟ်ကို ဖက်ဆောညးအုပ်ကာ လွိုဟ် (၁) ဖော်ညီသွာ်မန် 'နဲလျးတွး'

ပိုင်မန်၊ ငွှါန်ထွေးလင်ရ။



**သွာ်န** ။ ။ လက်ထက်လျာဟ်ကို အလိုအသီ NLD ကောင်တေ နှ ငော်ကော်ကော်လေ နကိုဗော် NLD သွလင်ကော်ရေ ကမ္ဘတီပဟ်နံမံင်၊ ပွဲကော်ရေဂို သွတ်သွတ်လီုဂို နကိုညးအုပ်ကာ မညာတ်လင်နွဲကို နကိုဗော်ညီသွာ်မန်မဲ မလညာတ် နံသာလီုကိုရော လျှက်ကော်?

**သွာ်ဟ်** ။ ။ အေဒိုင်တေ ကော်ရေကမ္ဘတီပဟ် ဗော် NLD အလန်ဒုတိယ တွဲကျင်ကော် နကိုကော်ရေဂို ဓိုတ်ဆိုညာတ်လင် ပွဲပရိုင် ကမ္ဘတီပဟ် ခေတ်ခေတ်မံင်ကော် ကောန်ချင်အရင်တံ နွဲ (၂) တင်၊ တင်မွဲဂိုမုရောဟိုတေ နကိုဗော် NLD ရှ် ပံက် "တိုင်းရင်းသားရေးရာဌာန" ဌာနကောင်ကာ ကောန်ချင်အရင်ကောင် ဖျေလင်သွတ်သွတ် သိုအိုခွဲမက်ရပ်ရ။ မွဲတင်ပွန်ဂို စပ်ကိုပရေင်ချင်ကောန်တေ ကဏ္ဍပရေင်ဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိ ညင်ပွဲချိုက်ပေင်ဂို ဒေဂဏန်ကော ဒေကောန်ကောကောင် အခေါင်ဒီမဝ် ကရေဏ္ဍိ ချိုက်ပေင်တေ ကောန်ချင်အရင်ကို ကောန်ချင်အရင်တံ ပွဲပွဲကောသွတ်ဖေဝ်ဒရေင်ကောင်၊ ကညာအ် ဆေင်ကိုကောန်ချင် အရင်တံ (၂) တင် ဝဲညာတ်ကေတ်။ တင်မွဲ စပ်ကိုညးတံပံက် ဌာန ကောင်ကာကောန်ချင်အရင် "တိုင်းရင်းသားရေးရာဌာန" လျှက် ကာ လညာတ်ပို နွဲဂိုဗိုရောတေ ယပ်ရ NLD တံ ဖျေလင်မူဝါဒ စပ်ကို ကောန်ချင်အရင်တံတေ ဆေင်စပ်ကို ပရေင်ချင်ကောန် မိက်ပွဲပံင် ကောန်ကို ကောန်ချင်အရင်တံတေ ပံက်ဌာနကော် ဟုံသေင်ပုဟ်၊ မုညး တံရန်တုံရော စိုတ်ပိုသီဂိုပဲဝဲဝဲတေ လက်ထက်အလိုအသီ NLD ပိုင်ပံသွာ်ပြင် ပန်သွာ်သွတ်တေ ဒိုက်တေ အတိုင်ကတိပင် ပေါရိုမာ် (၂၀၁၅) ရှ် အလိုအသီ NLD မုလေင်မေင်ရပ်ရဟုံမာ်န၊ မွဲ-ဆေင် ကိုပရေင်စိုဟ်လလမ် မေင်ရပ်ရဟုံမာ်န ဆိုအိပမံင်ကောင်၊ စပ်ကို ပရေင်သွတ်ဥပဒေအုပ်လွမ်လေင် မေင်ရပ်ရဟုံမာ်န၊ လက္ခဏ်အိုတ် စပ်ကိုပရေင်ပပေင်သွတ် (၂၀၀၈) တေ NLD ပွဲပွဲလင်လိက်ကွပ်ကော်လေင် ဆေင်ကိုအခေါင်ကောန်ကော ဆေင်ကိုသွတ်ဖေဝ်ဒရေင် မုလေင်ပွဲပွဲ လင်ဟုံမုပုဟ် အေလျှော်တင်ချိုက်လျက် ပေါရိုမာ် (၂၀၂၀) ကတေ ပွဲက ဒေသကောန်ချင်အရင်တံ ကောန်ချင်အရင်တံ ဟုံပေင်စိုတ် ဟုံမွဲပွဲကို ဗော် NLD တေ ဗော် NLD မာ်ယအ်စိုက်ကောင်၊ ဟိုတ်နုမာ်ယအ်စိုက်ကောင်ဂို ညင်ပွဲကလေင်ပွဲမာ် ပွဲဒေသ ကောန်ချင်အရင် မွဲပွဲပွဲ ရန်တုံသာ်တေ ပံက်ဌာနကောင်ကာကော န်ချင်အရင်ကောင်၊ နကိုဌာနကောင်ကာကောန်ချင်အရင်ကော်ရ နန်ဒက်ပြဲအာ မာ် ပွဲဒေသကောန်ချင်အရင်တံပွဲန၊ အေဒိုင်လျှော် ညးတံပံက် ဌာနကောင်ကာ ကောန်ချင်အရင်ကော် ဖျေလင်မူဝါဒ စပ်ကိုကောန်ချင် အရင်တံတေ ရန်တုံသာ်ပံင်ကောန်ပရေင်ချင်ကောန်ကို ကောန်ချင် အရင်တံ ဟုံသေင်ပုဟ်၊ ရန်တုံညင်ပွဲပွဲမာ် နကိုကောန်ချင်အရင်တံပွဲန၊ ခေတ် ရန်တုံလင် အယာ်မာတ်ကော်ဟေင်ရန် ကညာအ်ခွဲ၊ မွဲပွဲနကို လျှော်ညးတံ ပရေင် ပွဲလိက်ပရိုင်တေ ပွဲဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိတေ စပ်ကို ဖေဝ်ဒရေင်ဂို ပိုက်ပိုသီကညးညွှံ ငွှါန်ထွေး ဂလပ်ပိုက်။ ကညာအ် လညာတ်ကော် ကောန်ချင်အရင်တံ ဆင်ကော်လင် ဝဲကော်ဟုံသေင်ပုဟ်၊ လညာတ်ကော် ဟုံသွာ်ရ။ ပရေင်ချင်ကောန်ချင်ပို ပြသွာ်နွဲမာ်ပဟ်၊ မွဲဂို ပြသွာ်ဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိ၊ မွဲဂို ပြသွာ် ဖေဝ်ဒရေင် ပြသွာ်ဖန်ဖက်ပရေင်က မ်ကသိုလ်ကောဟိုစ၊ ပြသွာ်မာ် မွဲကိုမွဲ ခေတ်စပ်ညးညွှံကောင်၊ ဟိုတ်နုမုဂိုဆက် စပ်ညးညွှံဂိုကောသောင်ညး သိုညးပြသွာ်မူး ဝဲကော်ပထေင်ခေတ် သောင့်ညး သိုညးဟုံပုဟ်၊ ပြသွာ် ဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိကို ပြသွာ်ဖေဝ်ဒရေင်ဂို ပွဲအိမ်ခေတ် မွဲအလန်ခေတ် ဒေသိုညးခေတ်ကောင်၊ ကာလဂိုမှ ချင်ကော်စိုဟ်ကောင်။ ဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိ စိုတ်လီုပွဲဂို အခေါင် ဒက်ပွဲချင် သွတ်ဖေဝ်ဒရေင်ဟုံစေင်တေ ချင်ကော် သွတ်ဟုံစိုတ်သိုဟ် ပုဟ်။ ခေတ်ညင်ဝတ် ပုဟ်၊ ချင်ကော် ဟုံစိုတ်သိုဟ် ဟုံညင်ဝတ်တေ ဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိတေလေင် ခေတ်ဂိုလင်အိမ် ဟုံမာ်နပုဟ်။ ကွဲရ် ဒီမဝ်

ကရေဏ္ဍိကို သွတ်ဖေဝ် ဒရေင်ခေတ် ပါခြာထေတ်ဟုံပုဟ်၊ မွဲလေင် လျှော်ဟုံမာ်နပုဟ်၊ မွဲကိုမွဲ ခေတ်စပ်ညးညွှံကောင်၊ အခေါင်ဒီမဝ် ကရေဏ္ဍိ ဝဲတေမှ ညီညွတ်စွာဖေဝ်ဒရေင်ပွန် ဗော် NLD ဟိုလင်သာ်ကော် နကိုပိုင် ခင်တေဟုံ မာ်နပုဟ်၊ ဗွေတေလေင် ဗွေတေမံင်ကောင်၊ လညာတ်ပို ပြသွာ်မာ် ဒေသိုညး မွဲအလန်ခေတ် မွဲအိမ်ခေတ်ကောင်။

**သွာ်န** ။ ။ ဒီမဝ်ကရေဏ္ဍိအာကောကောင် တဲမှအဖေဝ်ဒရေင်ကောင် လညာတ် NLD နွဲကျင်ပိုက်ကို ဝဲဟိုသီကညး ပရေင်စိုဟ်လလမ် ကောန် ခွဲလျာဟ် အာခွဲလျာဟ်ကို ပိုလီုခေတ်ကော်ရေညးညွှံမာ်နရော?

**သွာ်ဟ်** ။ ။ လျှော်ညးတံသိုညးလင်ကို လိက်ပရိုင်ကို၊ လျှော်ညးတံပွဲပွဲလင် လိက်ကွပ် စပ်ကိုပပေင်သွတ် (၂၀၀၈) အခေ်ကောန်ချင်အရင်တံ မဟုံပါကိုဂို ဂလာန်ပတေ ကောန်ချင်အရင် နွဲလျှော် NLD ရှ် စိုတ်ထေက် ကြိုက် စေ်အာကောလင်၊ NLD ဟိုလင် ဒက်ပွဲချင်ဖေဝ်ဒရေင် ဒက်ပွဲချင်ဖေဝ်ဒရေင်ကောင်ဟိုဂို နတဲနရိုင် ပပေင်သွတ် (၂၀၀၈) ရှ် NLD ဟုံမွဲပွဲကို ကိုချင်ဖေဝ်ဒရေင်ပုဟ်ကို သက်သီခေတ်ကောင်၊ အေ အတူကော် ဂလာန်ပတေ ကောန်ချင်အရင်တံ ယအ်စေ်ကောင်၊ အတူဂလာန်ပတေ ကောန်ချင်အရင်တံ ယအ်စေ်ကောင်ကော် အောန်ကို ဝိုင် တုတ်ညင်ရ ထေင်ဗျေအသိုင် လေင်ကမ္ဘာန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် ရကောင်။

**သွာ်န** ။ ။ တဲမှတင်ပွန် ညးအုပ်ကာဟို NLD ပံက် ဌာနကောင်ကာကောန် ချင်အရင် "တိုင်းရင်းသားရေးရာဌာန" ဟိုဂို ကောကောတေ ပွဲ NLD ကောင်နွဲကျင်မံင်ကိုဟာ?

**သွာ်ဟ်** ။ ။ ကောကောတေ ဟုံမွဲ မွဲလေင်ပုဟ်၊ စိုတ်ပိုတိဂိုတေ မူဝါဒကောန် ချင်အရင်ဂိုလေင် ပွဲဗော် NLD ဟုံမွဲပုဟ်၊ တဲတေလေင် ဟုံမွဲပုဟ်၊ ပြဟ်ဟ်ကော်လေင် ဟုံမွဲပုဟ်၊ ဆဂး ပြဟ်ဟ်ကော် မုဒ်ရောဟိုတေ ပွဲကို ဂလာန်ပတေ ပေါရိုမာ်ကော် ပွဲဒေသကောန်ချင်အရင်တံ ကောန်ချင်အရင် တံ ဂလာန်ပတေ ပရေင်ထက်ဂလာန် ယအ်စေ်မံင်ကော် ညင်ပွဲကလေင်ပွဲ ပွန် ရန်တုံသာ်တေ ကောန်ချင်အရင် နွဲပွဲဗော်ညးတံဂို ညင်ပွဲ ကလေင်ပွဲမာ် ပွဲကိုကောန်ချင်အရင်တံ ညးတံ ရန်တုံမွဲဂိုရ။

**သွာ်န** ။ ။ လွှာ်မဟာမိတ် မွဲ UNA NDF NBF တံဟိုတေ ကိုလညာတ် NLD လျာဟ်ကို ပိုလီုဆက်စပ်နွဲကိုရော?

**သွာ်ဟ်** ။ ။ နကိုသွဟ်ပေါရိုမာ် (၂၀၁၅) တိတ်တေဟိုပက်ဟုံတတာပံင် လွှာ်စိုက်လျှော်ကောန်ချင်အရင်တံ ကွေးကွေးမး ပွဲ NLD ဟုံမွဲကျင်ဟိုဂိုရ၊ စနသွဟ်ပေါရိုမာ်တိတ်တေဟုံတတာပံင် သော့ခြာတိတ်အာသိုက်က သိုက်ကော်ဟိုတေ တဲကော် ပိုတေ သော့တိတ်အာ ညးညွှံယျ ကိုကောန် ချင်အရင်တံကို NLD ၊ ယင်းဒီဟိုတေ စပ်ကိုအခေ်မဟာမိတ်တေ အာကောတေ ကောန်ချင်အရင်ကို NLD ဝဲဒီမဟာမိတ်ပွန်ဂို ချပ်ဟုံပွဲရ၊ ဝိုင်ဇကု ဇကုဒေအာကော်ရ၊ ဇြဟတ်ကောန်ချင်အရင် ဇကုကိုဇကု ဒက်မိတ်ညးညွှံတေ ကောန်ချင်အရင်ကို ကောန်ချင်အရင်တံရ ဒေဆက်အာကော်၊ ကို NLD ရှ် လစွဲစိုတ်ခေတ် မံက်ကွေးမံင်ရတေ လျှော် ပိုသွတ်ပွဲဒီမဝ်ကို NLD ရှ် ဟုံမွဲရ။ ဝိုင်ပို ပိုဒေအာကော်ရ။

**သွာ်န** ။ ။ လက္ခဏ်အိုတ် မိက်ပွဲသွာ်စိ စပ်ကိုပံက် "တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဌာန" တေ NLD ဝဲဒီမဟာမိတ် ပံင်တေကျင်ကို ကောန်ချင်အရင်တံ တွာဂလိုင်ကောင်၊ ခေတ်ပပေင်သွတ်ကောင် မုကောင်ကို လျာ ခေတ်ပက်ကာ ပိုကော်တေ သွက်ကောန်ချင်အရင်တံ မုဒေသတေရော နကိုညးအုပ်ကာတေ ပိုလီုညာတ်?

**သွာ်ဟ်** ။ ။ ပွဲကောန်ချင်အရင်ကို မိုဟ်နွဲကိုအခေါင်ကိုမာ်တံ ဒေစွဲ သတိဂို ပိုအိဟိုဂိုရ ရန်တုံ သိုအိပံင်တေ ကောန်ပရေင်ချင်ကောန်ကို ကောန်ချင်အရင်တံတေ ပံက်လင်ဌာနကော် ဟုံသေင်ပုဟ်၊ ရံင်ကိုပရေင် ထံက်ဂလာန် နကောန်ချင်အရင်တံ ယအ်စေ်အာဂို မာ်ကောန်ချင် အရင်တံ ညင်ပွဲကလေင်စိုတ်တေသွဲပွဲန၊ အမိပါခေတ် ပေါရိုမာ် (၂၀၂၀) ကို ညင်ပွဲမာ် ကောန်ချင်အရင်တံ ပိုဟိုရိုမာ် (၂၀၁၅) တေပွန်ကို ကောန်ချင်အရင် နွဲပွဲဗော်ညးရ ခေတ်စကာ ကိုကျင်ကော်မာ် စန် ဒက်မာ် အကြာကောန်ကောပွန်ကောင်၊ အေအတူကော် ကောန်ချင် အရင်ပို ညးနွဲကို အခေါင်ကိုမာ်တံ မာ်ညင်ပွဲဒီမဝ်ကော ဒေစွဲသတိ။ အမိပါခေတ် ကောန်ညီဟာ ကောန်စးဟာ ပါပါညင်ပွဲလေင် မာ်ရ ကာညင်ပွဲဒေ၊ ပါပါဗွာရကောလေင်ပု ဝဲဒီသွက်ဇကုကောင် သွက် ဂကုကောင်ကို နလျာဟ်ကို ဒေစွဲလင်သတိကောင်။

**သွာ်န** ။ ။ သေဝံင်ညီ အမိက်ပွဲသွာ်နွဲပွဲကို စပ်ကိုဗော် "ပြည်သူ့ပါတီ" တံ ဗော်ကိုက်ကိုက်ဂိုတံ ဗော်မျိုချင်ဖျိုတံ ညးတံဟိုမံင် ပွဲပရိုင်တေ ကိုဗော်ညီသွာ်မန်ဂို ညးတံပံင်တေ နဒေဒီမဟာမိတ်ကိုကောင်ဟိုဂို အကောအရာပိုလီုနွဲကိုရော?

**သွာ်ဟ်** ။ ။ ဗော်မျိုချင်ဖျိုကို ဗော်ပိုဒါတိတ်ကိုဟိုဂို ညးတံဖျေလင်မူဝါဒ ကောန်ချင်အရင်ကောင် စွဲအမိက်ကို ဒက်မိတ်ကို ကောန်ချင်အရင် ကောင် ကောန်အာမွဲစွဲကောင် မုညးတံဟိုဂို နကိုဒီမိယာမွဲတဆင်ရ ပိုပွဲမိင်၊ မူဝါဒညးတံ သွက်ကောန်ချင်အရင် မုနွဲရောဂို ကွေးကွေးဖူးဖူး ညးတံ ဆိုကိုကောန်ချင်အရင်ပိုကို သီကိလျးထွေးလင်ကို ပိုဒီပိုင်ကော် ဗော်လီုဟုံမွဲကော်ပုဟ်။ ယုံ တင်ဂန်ရအံ။

# ကြက်ဂလာန် ပရေင်စိုဟ်လလမ်ဂမိုင်



"တင်တေင်လိက်ကသုက်ကော်တေ ဒပ်ပွန်အလိုအသီတံသွး စကာကောန်ညီ သွကာန်ဟုံပွဲဟုံ ဟုံသေင်ပုဟ်။ ဂကော်ရပ်လွဟ် အပွဲချင်ပို သိုဖအိုတ်ဂို ညင်ဟုံစကာကောန်ညီတံ ပွဲကိုပရေင်ပွန် အလိုအသီ ဒေကောတ်လျိုင်ကိုကောင်၊ အမိပွဲယဲခေတ် နွဲမံင်ပိုက်ကောင်"

ဂိတုသေင်တေမ်ဃာ (၂၇) ရှ် ကိုချင်ဗွာ ထပက်လိက်ကသုက် ကောန်ဗာန်ယေန် ဟုံစကာကောန်ဟုံပွဲကောန်ညီ သွကာယက် (၁၈) သွာ်ဂိုတေ ပြအံင်မျိုမေန် ညးချီရေင် စပ်ကိုအခေါင်အရာမွဲဟိုဂို ဟိုဂးလင်သာ်ပွဲရ။



နပ်အမ်လှကို ကိစ္စကောန်ဗဒ် တဲအာခေ်ကရေင် လျှော်ညီလျှင် တေ သိုင်တံစေက်ဂတေ ဒေဒက်ဖျေထင် (၁၅) တွဲရ။ ကြနကိုတိတ်ကျင် နကိုသိုဗာတ်တေ ဌာန်ပရိုင်စရာဝတီ ဆိုဂပသွာ်သွာ်ဟ်လင်ကို ကံက် နက်ပွဲထွေးကိုကောရ။

"အလိုအသီ NLD ပလေင်မံင်သွတ်လျာဟ်ကို ဗွေတ်မာ်မံင် ကောင်။ မာ်မံင် နစတမ်ရ။ ပွဲကိုသွတ်ကော် မော့ပိုင် (၄၇၆) ရှ် ပလေင် ဟုံမာ်နတေ မုလေင် ပလေင်ဟုံမာ်နရပုဟ်။ တဲတေ ဝဲစကာ (၇၅) ကိုပုက်ဟိုဂို (၇၅) ဒေပံင်မံင် (၁) ကို။ ပလေင်ကောင်ဟိုတေ မူလိုရော။ မုဒ်ခိုရ ပိုဒေအာကိုသွတ်လျာဟ်ရကောင် အဲကျိုဟ်ကော်၊ အေဒိုင်ရ ပိုဂိုတေ မော့ပိုင်ပလေင်ပွဲရ မိက်ပွဲပလေင်အာ။ တဲတေ ကိစ္စပလေင် သွတ်ဟုံ ဟုံဆက်စပ်ကိုပရေင်စိုဟ်လလမ်ပုဟ်။ အဲမိက်ပွဲဟိုဂို NLD ဖူးမာ်တိုင်အိုတ်တေ ပွဲချင်ကျင် ဒပ်အံင်သာန်သုကျို ညးကိုကသပ်ကိုချင် မာ်နကျင်၊ နိုပိုကောန်နွဲဂို နွဲမံင်တွာဟလိုက်ကို။ ညးတံ ကောန် ဟုံမာ်န၊ ညးတံ ဆက်ဂတေတေ ဟုံမာ်န"



ဒပ်အေဆုသင် ညးနွဲအခေါင်ဟိုဂေ ဗော်ကောန်ဂကုရေင် (ANP)

"ရဲမိက်ပွဲကလေင်စသိုဌာန်တံလေင် ညင်ပွဲစမာ်န ရေင်ကျင်ကို ပရေင်စိုဟ်လလမ်ညီ။ သွက်ပွဲဒေဒါ အပရေင်ပန်ဟေ်မာ်နကို ဂကော် စိုတ်သွဲလးဂို ထွေးကိုအိုတ်သွဲလးကောညီ။ ပိုတံ ပွဲပြင်ပဆိုထေတ် ဒွာ်ခို မံင်ပေါပတိုက်ကိုလေင် သွဟုံမာ်နပုဟ်"

စပ်ကိုအကောအရာ ပေါပတိုက် ပရေင်စိုဟ်လလမ်ဒေသရေင်တေ ညးနွဲအခေါင်ဟိုဂေ ဒုဥက္ကဋ္ဌဗော်ကောန်ဂကုရေင် ဒပ်အေဆုသင် ဟိုဂးလင်ကိုဌာန်ပရိုင်စရာဝတီဂို ကံက်နက်ပွဲထွေးကိုကောရ။